

## **Speaker Biography**

### **講者簡歷**

#### **Mr. MA Fung-Kwok SBS JP**

Mr. MA Fung-Kwok is the Legislative members-elect of the Sports, Performing Arts, Culture and Publication constituency while he also serves as the Board Member of the West Kowloon Cultural District Authority, the Vice-chairman of the Hong Kong Institute for Promotion of Chinese Culture, the member of Management Committee of Jao Tsung-I Academy, the Vice-chairman of CreatSmart Initiative Vetting Committee – CreatHK Commerce and Economic Development Bureau of the HKSAR Government, and the HKSAR Deputy to the 11th National People's Congress of the People's Republic of China.

Mr. MA is enthusiastic on the development of cultural and creative industries in Hong Kong. He had been the Chairman of the Hong Kong Arts Development Council (2005-2010), the Vice-President of the Hong Kong Televisioners Association (2003-2009), the member of Consultative Committee on the Core Arts and Cultural Facilities of the West Kowloon Cultural District (2007-2008), the Deputy Chairman of the Council of Hong Kong Academy for Performing Arts (2004-2006). Mr. MA is the Founding Member and Vice chairman of Hong Kong Motion Picture Industry Association Limited till 2011. Mr. MA had also been serving as a Member of the Projects Vetting Committee of the Film Development Fund of the HKSAR Government (1999-2008), the member of the Culture and Heritage Commission of the Home Affairs Bureau of the HKSAR Government (2000-2003).

Mr. MA had been the member of the Legislative Council, HKSAR (1998-2004) and the Provisional Legislative Council (1997-1998) and he was the Chairman of the Panel on Information Technology & Broadcasting of the Legislative Council (1999-2000). In 2004, Mr. MA was awarded the Silver Bauhinia Star by the Government of the HKSAR.

#### **馬逢國先生，SBS，JP**

馬逢國先生，現為候任立法會議員(體育、演藝、文化及出版界)，同時身兼西九文化區管理局董事局成員、香港中華文化促進中心副主席、饒宗頤文化館管理委員會委員、商務及經濟發展局創意香港-創意智優計劃審核委員會副主席、第十一屆全國港區人大代表暨教科文衛小組召集人等多個公職。

馬先生一直熱衷參與香港文化藝術的事務，曾擔任香港藝術發展局主席(2005 至 2010)、香港電視專業人員協會副會長(2003 至 2009)、西九龍文娛藝術區核心文化藝術設施諮詢委員會成員

(2007 至 2008)、香港演藝學院校董會副主席(2004 至 2006)。馬先生也是香港影業協會創會會員，並由 1987 年起擔任該會副理事長至 2011 年。馬先生也曾任香港特別行政區政府電影發展基金審核委員會委員(1999 至 2008)、民政事務局文化委員會成員(2000 至 2003)等公職。

馬先生曾任臨時立法會、第一屆及第二屆立法會議員及立法會資訊科技及廣播事務委員會主席。2004 年，馬先生獲香港特區政府頒授銀紫荊星章。